
Årsmelding Nittedal Elveforum 

Til årsmøte 

6/3-2024 kl. 18:30 

Org. 924 699 167 

 
 
Sted: Nittedal kommunehus 
 
Saksliste: 

1. Konstituering 
a. Registrering møtedeltakere 
b. Valg av møteleder og møtereferent 
c. Godkjenning av innkalling og saksliste 
d. Valg av 2 medlemmer til å underskrive protokollen 

2. Styrets beretning for 2023 
3. Årsregnskap 2023 (Vedlegg 1) 
4. Budsjettforslag 2024 (Vedlegg 2). Styret ber om rett til å justere budsjettet gjennom året 
5. Valg 
6. Gjennomgang aktiviteter for 2024 
7. Eventuelt 

 
Rotnes, Nittedal 03. Mars 2024 
Nittedal Elveforum 
 
Sign. ___________________ 
Anders Nermoen (styreleder) 
 
Vedlegg: 
1. Styrets beretning for 2023 
2. Årsregnskap 2023 
3. Budsjett 2024 
 
Kontingent: Konto: 2280 47 99773 
• 250 kr for enkeltmedlem eller 500 kr for familie. 
• Egne satser for bedriftsmedlemskap hvor kontingenten fastsettes av antall ansatte. 
  



Styrets beretning for 14.03.2023 – 03.03.2024 
Styret har bestått av: 

• Styreleder Anders Nermoen (valgt fra 2023 – 2025): Trekker seg. Ny styreleder velges.  
• Nestleder Lisa Redford (valgt fra 2023 – 2026): Ikke på valg  
• Kasserer Jan Alvheim (valgt fra 2023 – 2026): Ikke på valg  
• Styremedlem Randi Bang (valgt fra 2022 – 2024): På valg. 
• Styremedlem Karl Jan Aanes (valgt fra 2023 – 2025): Ikke på valg. 
• Styremedlem Hans Martin Monrad-Haslum (valgt fra 2023 – 2025): Ikke på valg. 
• Styremedlem Knut Holager (valgt fra 2022 til 2024): På valg. 
• Styremedlem Knut Olufsen (valgt fra 2023 – 2025): Ikke på valg. 
• Styremedlem Silje Iren O. Gundersen (valgt fra 2023 – 2026): Ikke på valg.  

 
• Revisor: Keith Redford valgt 2022 til 2024 

 
• Valgkomite: Hans Martin Monrad Haslum og Andreas Wessel 
• Revisorer: Keith Redford (valgt fra 2022 til 2024): På valg.  

Organisasjonen 
Nittedal Elveforum ble etablert i 2019 for å gi elva og den vassdragsnære naturen en stemme i det 
offentlige rom. Vi har siden utviklet organisasjonen til å kunne gjennomføre dugnader, kanalisere 
natur og miljøengasjement og til å gjennomføre betalte prosjektoppdrag.  

• Epost: nittedal.elveforum@gmail.com.  
• Epostliste med 65 interesserte og engasjerte medlemmer som oppdateres og brukes til 

informasjon om dugnader og invitasjoner osv. 
• Hjemmeside: https://www.nittedalelveforum.no/. 
• Facebookside med 680 følgere: https://www.facebook.com/NitelvasVenner/ 

Økonomisk resultat 2023 
Vi presenterer tre regnskap for driften. I vedlegg 1a for hovedforeningen, samt et regnskap hver 
for hhv Kjempespringfrøprosjektet (vedlegg 1b) og søppelprosjektet (vedlegg 1c).  

Det var ingen større investeringer i 2023 (> 10 000 kr).  
Nittedal Elveforum hadde inneværende år i alt 
• 5 familiemedlemskap a 500 kr 
• 9 enkeltmedlemskap a 200 kr 

Resultatregnskapet viser en balanse per 31/12-2023 på kr 283 829,82. 
Ekstraordinære værforhold sommer 2023 hindret fremdrift i Handelens Miljøfondsprosjektet, slik 
at 25 000 kr overføres til 2024 for kartleggingsarbeid langs elva, og 40 000 kr til automatisk 
innsamler i Ørfiskebekken. Resterende betaling på kr 56 125,- for prosjektledelse til Anders 
Nermoen gjøres ved prosjektslutt (mars 2024). Dette innebærer utgifterpå kr 121 125,- fra 2023-
budsjettet som skal gjøres i 2024. 
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Budsjett for 2024 
Det presenteres tre ulike budsjett (vedlegg 2); for organisasjonen selv, Kjempespringrøprosjektet, 
og forskjøvede oppgaver for HMF-prosjektet, samt NNN. Omsøkte midler er ikke budsjettert inn.  
Hovedposter inntekter: 

- Medlemmer 
- Grasrotandelen 
- Overskudd prosjektgjennomføring  
- Prosjektene er finansiert fra Nittedal Kommune, Lillestrøm kommune, 

Sparebankstiftelsen, Statsforvalteren, Handelens miljøfond og Hold Norge Rent.  
Utgifter for organisasjonen: 

- Leie av lokaler til forummøter, styreweb, etc. 
- Investeringer 

Organisasjon og møter 
Det ble avholdt tre styremøter i 2023. Alle medlemmer ble invitert med på alle styremøter. Det 

har vært løpende mu ntlig kontakt og 
e-postutvekslinger ved behov.  

Vi har hatt sju ansatte som har jobbet for oss i Kjempespringfrø- og søppelprosjektet. Nittedal 
Elveforum har utviklet seg til å være en mobiliserende kraft for å sette i gang natur og 
miljøprosjekt i kommunen, samt å gjennomføre betalte natur og miljø-prosjekt. 

Gjennom praktisk miljøarbeid vil vi videre utvikle medlemskontakten og med det kanalisere 
miljøengasjementet for elva og den nære naturen til folk i bygda. 

Vi har hatt et nært og fruktbart samarbeid med Lillestrøm, og Nittedal kommune, samt 
statsforvalter, grunneiere og næringsliv. I tillegg har vi hatt god dialog med ROAF, Lørenskog, 
Rælingen kommune, og Mosenteret, mfl. Vi ønsker å utvikle samarbeidet med næringslivet, 
idrett, skoler, speideren mv videre.  

Via Nittedal naturnettverk (NNN) er det etablert et formalisert samarbeid med de andre 
miljøvernorganisasjonene i bygda. Det gir oss et felles fora for å dele informasjon og modne frem 
og gjennomføre prosjekter vi kan jobbe sammen om. 

Viktige saker i 2023 
Kjempespringfrøprosjektet: Prosjektet mottok støtte fra Statsforvalteren og kommunen. Det ble 
gjort en enorm jobb fra prosjektledelse, dugnad og fra de som ble lønnet i prosjektet. Se egen 
redegjørelse fra prosjektet. 



Søppelryddingsprosjektet: Vi har gjennomført de fleste av aktivitetene som lovet i Handelens 
Miljøfondprosjektet. Kartleggingsarbeid langs Nitelva mangler og det overføres 25 000 kr til 
2024 for dette. Betaling for prosjektledelse blir gjort ved prosjektslutt 2024. Se sluttrapport. 

Automatisk innsamling flytende søppel: Utredningen av mulige steder for å sette ut automatisk 
innsamler resulterte i at Lillestrøm kommune finansierte en egen oppsamler i Sagelva rett ovenfor 
munningen ut i Skjervagapet / Nitelva. Nittedal kommune har avsatt 100 000 kr til utprøving i 
Ørfiskebekken ved Mo. Nittedal Elveforum vil bidra med 40 000 kr til dette (overført fra 
Handelens Miljøfondsprosjektet). Det ble søkt midler hos MARFO og Sparebankstiftelsen for å 
fortsette arbeidet videre.  

Kroksjøer: Gjennom Nittedal kommunes midler for naturrestaurering fikk Nittedal Elveforum 
og Aa-vann AS 22 000 kr til utredning av restaurering av kroksjøene sør for Elvetangen. Dette 
prosjektet ble gjennomført av Karl Jan Aanes. Sluttrapport innsendt kommunen i desember 2023.  

Nittedal naturnettverk (NNN): Nittedal Elveforum mottar 25 000 kr for å etablere dette 
nettverket for å dele kunnskap og engasjement, og hjelpe hverandre til å gjennomføre praktiske 
miljøprosjekt. Nettverket ledes av Keith Redford. 

Elvekraftverk: Problemene med vedvarende kraftverksutfall og dertil stryping av elva vedvarer. 
Når dette skjer samtidig med lav vannføring og høye eller lave temperaturer er konsekvensene 
store. Bekymringsmelding av sendt «Bekymringsmelding om kraftverk i Hakadalen» til NVE, 
Statsforvalteren, kommunen, Leira/Nitelva vannområde mv. 25. mars 2022, er ikke besvart. 
Saken har stoppet, og vi går videre. Kraftuttaket skal under normal konsesjonsbehandling, for å 
sørge for at grønn energiproduksjon kan skje på en bærekraftig måte, etter definisjonen av EUs 
taksonomi for bærekraft. Dette er vår viktigste sak. Vi har ikke klart å levere her.  

Høringsuttalelser 2023 
1. Utvidelse av Varingskollen. Høringsuttalelse kommunens arealdel – Varingskollen. 

Saksnummer 20/03437. Innsendt 9. mars 2023 om utvidelse i Varingskollen. Moment: 
Ingen forflytting av forurensede masser, vannuttak fra elva skal konsesjons behandles og 
gis på betingelse, åpning av kroksjøer, og krav om opphør av vedvarende pumping som 
gir vinterflom i Dølibekken. 

2. VA på langs. Reguleringsplanarbeid – Områderegulering for nytt vann og avløpsanlegg 
fra Slattum og nordover (VA på langs). Våre moment: Nittedal Elveforum er glade for 
prosjektet fordi mindre kloakk havner i elva samt at man bruker styrt boreteknikker i 
utviklingen. Vårt hovedbudskap: a) Utrede å plassere avløpsledningen vest for Rv4 fra 
Mo og nordover for enkel tilgang og mindre graving i elvenære jordbruksområder. B) 
Krav om egen plan for håndtering av overvann (søknadsplikt for asfaltering, reetablering 
av myr og vannveier, åpning bekkeløp, re-planting og mer vegetasjon i boligområder, 
styrke kantsone, planlegge flomveier). C) Styrket lokal byggeforskrift for vannløs toalett-
teknologi.  

3. Nytt massedeponi på Glosli. Høringssvar om endring av arealdel – Saksnummer 
20/03437. Elveforumet stiller seg negativ fordi ravinelandskap er en sjelden naturtype, 
geoteknisk ustabile områder, deponi muliggjør fortsatt linearitet i materialstrømmene, 



avrenning til elva, manglende dimensjonering for filtreringsanlegg ved styrtregnsepisoder, 
veitrafikk og annen negativ påvirkning for naboer. 

Særlig viktige aktiviteter for kommende år (2024) 
Fremmedarter langs elva: Fortsette inn i år fire av Kjempespringfrøprosjektet. 2023 ble et 
spesielt vær-år, og det blir interessant å se hvordan alle flommene påvirker bestandene av 
Kjempespringfrø i vassdraget. Forventer at støtten fra kommunen og statsforvalteren fortsetter.  

Kraftverk: Få kraftverkene i elva vår under offentlig, normal, konsesjonsbehandling hos NVE.  

Søppelkartlegging langs elva. Fullføre siste delen av HMF’s søppelprosjektm med kartlegging 
etter modell av Gaute Velle (NORCE). Hva slags søppel vi finner vi hvor? Kan kildene til søppel 
identifiseres og slik ansvarliggjøres? 

Søppel: Visjonen om ei elv fri for søppel vedvarer og vi vil mobilisere folk til praktisk 
miljøarbeid. 

Automatisk søppelinnsamling. Bidra til automatisk innsamling av flytende søppel i 
Ørfiskebekken, samt andre steder avhengig av eventuell finansiering fra Sparebankstiftelsen og / 
eller MARFO.  

Modne videre frem konsept for rettferdig finansiering av oppsøkende miljøtjenester. 

Kantsone: Sette søkelys på kantsonenes rolle langs elver og bekker, og modne frem en bedre 
forvaltningspraksis av disse arealene. Kantsoner reduserer tilsig av fosfor, nitrat og avrenning fra 
landbruksareal til elva. De er essensielle habitat for fugl, dyr og innsekt, de virker stabiliserende 
for elvelandet og er med det essensielle for en fungerende elvenatur i bygda. Dette bidrar til å 
sikre kommunen mot konsekvensene av klimaendringer. 

Kroksjøer: Sammen med kommunen skal vi gå videre frem mot re-åpning og re-etablering av 
enkelte kroksjøer i vassdraget hvor dette er hensiktsmessig. I dialog med kommunen kan vi bidra 
med en mer nøyaktig plan for re-åpning av den ene kroksjøen sør for Elvetangen (beskrevet i 
kroksjørapporten). 

Høringsuttalelser og annen deltakelse i nærmiljøet: Vi vil fortsette å følge med på hvilke 
saker som er til politisk behandling og bidra inn med våre perspektiv der vi mener det er rett. 

Andre viktige saker vi arbeider med 
• Nettverk for naturengasjerte Nittedøler: Vi fortsetter i dette og utvikler samarbeidet 

videre med andre naturvernorganisasjoner i bygda. Det er viktig å komme sammen for å 
på en effektiv måte bidra til en mer bærekraftig og hensynsfull utvikling.  

• Myrrestaurering: Bidra restaureringsprosjektene til kommunen med Lomtjernsmyrene 
og våtmarksområdet på Åneby. Foreslå flere prosjekt på begge åsene, samt å modne frem 
restaurering av de andre større myrene i dalbunnen (Haugsmåsan, Gaustadmåsan, 
Ånebymåsan, mv.). Myrer er viktige habitat for sjelden flora og fauna. Ved å styrke 
naturens evne til å redusere flomtoppene ved styrtregn og hindre konsekvensene av 
vedvarende tørkeperioder 



• Avrenning fra massedeponiet i Hakadal. Forbereder egenfinansiert prøvetaking nedstrøms 
NOHA Engadalen. 

• Uavhengig prøvetaking av bakteriell vannkvalitet for en mer detaljert database. Data delt 
med Leira Nitelva vannområde samt Nittedal kommune.  

• Slamproblematikk i Nitelva. Mudring.  
• Utbygging av fire-felts Rv 4. Hva betyr det for vassdraget og vassdragsnære områder i 

Nittedal? 
• Tilbakeføre vann som opprinnelig tilhørte Nitelvas nedbørfelt fra «det store vannranet». 

Dialogen med politikerne i Oslo kommune for å tilbakeføre noen liter per sekund i 
Ørfiskebekken fortsetter. Dette for at livet i Ørfiskebekken kan re-etableres.  

• Veisalt og saltforbruk i Nittedal. Innspill til politisk ledelse og administrasjon kommune. 
• Arbeid for en kontinuerlig vannstreng gjennom bygda. 

Omsøkte midler per 3. mars 2024 
1. Automatisk innsamling av søppel – mer utprøving og kunnskapsinnhenting. Vi har søkt 

hos MARFO – Miljødirektoratets verktøy for marin forsøpling og Sparebankstiftelsen. 
Søknad under vurdering.  

2. El-fiske – Det søkes fra Nittedal kommunes pott for restaurering om midler til innledende 
arbeid for å samle inn kunnskap om fiskebestandene i Nitelva. Strategi for 
kunnskapsutvikling slik at vi kan sette inn strukturerte tiltak ved behov.  

3. Fremmedartsbekjemping: Vi går videre fra Kjempespringfrø og ser også på andre 
invaderende arter. Søknad til Nittedal kommunes pott for restaurering. 

 
Saker i Varingen (2023): 

1. Bane Nor bidrar: https://www.varingen.no/bane-nor-blar-opp-flere-tusen-kroner-ma-skje-
i-lopet-av-uka/s/5-92-454670 

2. Restaurering av Lomtjernsmyrene: https://www.varingen.no/vil-lage-myr-i-marka-
mellom-rotnes-og-aneby/s/5-92-514399 

3. Kjempespringfrø får midler: https://www.varingen.no/far-og-datter-blir-stottet-i-kampen-
far-110-000-kroner/s/5-92-444611  

4. Midler til søppelhåndtering: https://www.varingen.no/na-trapper-vi-opp-kampen-vil-du-
vare-med-pa-oppryddingen/o/5-92-388295 

5. Saker   
Vi takker for et godt år og for alt arbeidet som ble gjennomført av frivillige og betalte. Vi er 
svært takknemlige for den støtten vi har fra våre sponsorer – sammen kan vi nå felles mål! 

 

Nittedal 04.03.2024 

 
Anders Nermoen      Jan Alvheim 
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Karl Jan Aanes       Knut Holager 
 

 
Knut Olufsen       Hans Martin Monrad-Haslum 
 

 
Silje Iren Orli Gundersen     Lisa Redford 

 
 
 
  



Vedlegg 1: (Regnskap ettersendes 2023) 
Årsrapport 

Balanser 

 

 
  



Vedlegg 1a: Resultatregnskap - Kjempespringfrøprosjekt 
Årsavslutning – Prosjekt Kjempespringfrø 

Vedlegg 1b: Resultatregnskap - Handelens Miljøfondsprosjekt 
- søppel 
Årsavslutning – Prosjekt Søppel 
  



Vedlegg 2: Forslag til budsjett 2024 

 

 

Medlemsinntekter kr 10,000.00
Grasrotandel kr 5,000.00
Prosjektbidrag. Kjempespringfrø kr 9,000.00
Prosjektbidrag. Søppelprosjekt kr 6,125.00
Andre bidrag, gaver kr 2,000.00

Sum kr 32,125.00

Utgifter:
Styreweb kr 3,000.00
Lokalleie kr 4,000.00
Diverse kr 4,000.00
Større investeringer kr 50,000.00

Sum kr 61,000.00

Overskudd -kr 28,875.00

Nittedal Elveforum - organisasjon
Inntekter:

Kartleggingsarbeid langs Nitelva 25,000.00kr             
Automatisk innsamler Mosenteret 40,000.00kr             
Lønn/feriepenger prosjektledelse 56,125.00kr             
Sum inntekter 121,125.00kr          

Kartlegging søppel langs Nitelva 25,000.00kr             
Bidrag til automatisk innsamling 40,000.00kr             
Lønn/feriepenger prosjektledelse (Anders 
Nermoen - redusert etter avtale) 50,000.00kr             
Administrative kostnader til forumet 6,125.00kr                
Sum utgifter 121,125.00kr          

Miljødirektoratet - Marin forsøpling 1,511,000.00kr     
Sparebankstiftelsen 1,000,000.00kr     

Nittedal naturnettverk:
Inntekter (bevilget 2023, gitt i 2024):
Midler fra Nittedal kommune (restaurering) 25,000.00kr             
Utgifter:
Møter, matriell, IT-hjelp 25,000.00kr             
Balanse -                                  

Omsøkte midler 2024 - automatisk innsamling:

Utgifter:

Søppelryddeprosjekt (Handelens Miljøfond):
Inntekter overført fra 2023 til 2024 (se sluttrapport):



  

Statsforvalter kr 100 000.00
Kommune kr 40 000.00

Inntekter BaneNor (fra 2023) kr 30 000.00
Sum inntekter: kr 170 000.00

Lønn kr 145 000.00
Forsikring ansatte kr 6 000.00
Utstyr kr 10 000.00

Overskudd til forening kr 9 000.00
Sum utg. kr 170 000.00

Kjempepspringfrøprosjekt:

Sikre inntekter:

Omsøkt (ikke tildelt)

Utgifter:


